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de heer P. van Gijzel (Zeevangs Belang) 
 
1. Opening. 
De voorzitter opent de vergadering en heet de aanwezigen van harte welkom en geeft bericht van 
verhindering van de heer van Gijzel. 
 
2.  Besluit tot ontslagverlening op eigen verzoek wethouder G.H.M. Sombroek. Gelegenheid tot het  
 toespreken van de scheidend wethouder door de raad en het nemen van afscheid, alsmede het  
 toekennen van de gemeentelijke eremedaille voor verdiensten. 
De voorzitter spreekt als volgt: 
Geachte wethouder Sombroek, lieve en sterke Gina, 
Wat heb je het college verrast toen je een tijdje geleden aankondigde dat je je aan het voorbereiden was om 
te stoppen als wethouder. 
Een wel overwogen besluit, na alle ontwikkelingen en veranderingen van de afgelopen jaren. 
Voor jou iets waar je al enige tijd over nadacht, maar voor ons een verrassing, want we kregen alles net zo 
lekker op de rit. Juist dat was voor jou mede een reden om dit besluit nu te nemen vanwege je 
verantwoordelijkheidsgevoel en immense betrokkenheid had je eerst meegewerkt aan het op poten krijgen 
van het nieuwe college in de nieuwe samenstelling omdat jij wel degene was en bent met de meeste 
ervaring en veel college hebt meegemaakt. Nu je voelde en merkte dat het lekker aan het draaien was en 
dat je een waardige opvolger kon voordragen, kon je prioriteit geven aan wat in deze fase goed was voor je 
zelf. Na negen jaren die zowel vette periodes hebben gekend als magere periodes functioneel als privé ga je 
nu het roer omzetten. Je bent van huis uit bedrijfseconoom en inmiddels helemaal ingewerkt in, vertrouwd 
met en gaan houden van het sociaal domein. 
Daar ga je ook vast binnen een tijdje een nieuwe rol in vinden want we hebben allemaal ervaren hoe goed je 
op dat vlak bent geworden en hoe gewaardeerd. 
Hele grote en minder in het oog springende ontwikkelingen hebben onder jouw bestuurlijke leiding een 
beslag gekregen. Alleen al het afgelopen half jaar bijvoorbeeld; de besluitvorming over de koepel sociaal 
domein, de nieuwe Seinpaal en het belangrijke proces van de Baanstede dat een mijlpaal is in de drie D 
operatie in onze gemeente. De operatie om de WMO, de Participatiewet en de Jeugdzorg op gemeentelijk 
niveau te brengen zal voor altijd verbonden blijven met jouw naam. Evenals de grote bijdrage die jij samen 
met andere collega’s in de gemeente en de regio hebt geleverd om deze complexe beweging in gang te 
zetten en naar een nieuwe aanpak toe te geleiden. 
Morgen gaan we nog in een groot samenzijn met alle inwoners, organisaties, bedrijven, instellingen en nog 
veel meer in de PX afscheid  van je nemen. 
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In deze raad doen wij dat nu op dit moment als bestuurder. We hebben met je kunnen samenwerken en 
soms ook in deze arena kunnen strijden op een waardige en respectvolle en heel inhoudelijk en betrokken 
manier. We zijn je dankbaar voor alles wat je hebt bereikt, soms tegen de stroom in en hebben grote 
waardering voor je altijd geweldige inzet. 
Gina in control, bevlogen, nauw gezet, veeleisend voor jezelf en voor anderen. Het waren negen 
waardevolle en intensieve jaren, het ga je heel goed en blijf ons volgen. Wij zullen zeker ook jou blijven 
volgen. Dat geldt voor het college, de collega’s  inde gemeente, maar ook voor de leden van de raad.  
De raad heeft daarbij de behoefte gevoeld om die betrokkenheid op een bijzondere manier tot uitdrukking te 
brengen, een manier die het bijzondere karakter van jouw bijdrage onderstreept. 
De raad heeft nl. de bevoegdheid om een speciale onderscheiding toe te kennen en heeft vanavond 
besloten om deze uitzonderlijke blijk van erkenning en waardering aan jou te doen toekomen, de eremedaille 
van de gemeente Edam-Volendam. 
 
De voorzitter overhandigt de eremedaille aan mevrouw G.H.M. Sombroek. 
De bijbehorende oorkonde luidt als volgt: 
De raad van de gemeente Edam-Volendam; 
Overwegende: 
- Dat de eremedaille wordt verleend als blijk van hoge waardering en grote erkentelijkheid aan hen die zich  

jegens de gemeente door hun arbeid of anderszins jegens de gemeente op maatschappelijk gebied of op 
uitzonderlijke wijze verdienstelijk hebben gemaakt   

- Dat mevrouw Sombroek, namens het CDA raadslid is geweest in de periode van 1994 tot 2003 en sinds 21  
 februari 2008 tot heden met een korte onderbreking van 24 januari 2014 tot 3 april 2014 wethouder is. 
- Dat zij zich als raadslid en wethouder met name heeft ingezet voor de portefeuilles Zorg, Welzijn, Sport en  
 Onderwijs en daarin altijd zeer scherp oog heeft gehouden voor de belangen van onze inwoners.  
- Dat onder leiding van mevrouw Sombroek een van de grootste uitdagingen voor alle gemeenten in  
 Nederland zijnde de drie transities in de zorg, in samenspraak met lokale organisaties in onze gemeente  
 adequaat is opgepakt  en geborgd in de gemeentelijke organisatie.  
- Dat zij zich circa 18 jaar lang als raadslid en wethouder voor de gemeente en de lokale gemeenschap heeft  
 ingezet op een wijze die rechtvaardigt dat zij in aanmerking komt voor de eremedaille voor verdiensten van  
 de gemeente. 
De raad besluit aan mevrouw G.H.M. Sombroek de eremedaille voor verdienste van de gemeente Edam-
Volendam te verlenen, aldus besloten in zijn vergadering op 13 juli 2017. 
De heer L.T. Kras zegt dat het vertrek inderdaad voor veel mensen onverwacht kwam. Hij zat in een 
coalitievergadering met allerlei heftige onderwerpen en één persoon was er rustig, dat was mevrouw 
Sombroek. Tot de rondvraag, ze zei: ik stop ermee. Toen was iedereen stil.  
De coalitie heeft er een aantal keer over gesproken en mevrouw Sombroek heeft uitgelegd dat de deja vu’s  
al meer worden.  
Wethouder Sombroek is 19 jaar geleden als jong meisje in de politiek gestapt, zij had een moeilijke 
portefeuille die spreker altijd intensief heeft ondersteund, waaronder het deel de Baanstede. Met wethouder 
Sombroek is de hele raad daar bij betrokken en dat gaat goedkomen. 
Mevrouw Sombroek heeft met veel coalities en partijen samengewerkt en toen er 1,5 jaar geleden een 
formatie gevormd moest worden was het geen punt van discussie want wie moet nou anders die portefeuille 
doen dan mevrouw Sombroek? 
Dat antwoord wordt vanavond duidelijk nl. de heer Tuijp. Spreker heeft er alle vertrouwen in dat de plaats 
van mevrouw Sombroek weer goed wordt ingevuld. 
Namens de fractie LijstKRAS wenst hij haar een fijne baan en toekomst toe. 
De heer V. Tuijp spreekt als volgt: 
Beste Gina, 
Als fractievoorzitter van het CDA heb ik de afgelopen jaren al meerdere afscheidswoorden mogen spreken 
en ik dacht dat we het voorlopig wel hadden gehad. Totdat jij in februari van dit jaar na afloop van de 
fractievergadering aangaf te stoppen als wethouder. Je had er heel goed over nagedacht, je afwegingen 
gemaakt en ik zag en hoorde gelijk dat overhalen om toch door te gaan geen zin had.  
Dan sta je even stil en denk je ohhhh. Het is dan zover. Wethouder Gina Sombroek stopt ermee.  
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Geachte aanwezigen, met het afscheid van wethouder Gina Sombroek stopt een icoon uit de lokale politiek. 
Vanaf begin jaren negentig werkzaam voor de partij als fractie-assistent. Een leerzame tijd…. of zoals jij het 
altijd zegt: ‘De fractie lag destijds niet altijd op een lijn’…. 
Vanaf 1994 als raadslid begonnen tot 2003. Ruim negen jaar. Absoluut dieptepunt in die periode was 
natuurlijk de nieuwjaarsbrand in 2001. Een verschrikkelijke gebeurtenis die ook bij de raadsleden van 
destijds diepe sporen heeft achtergelaten. Jouw periode als raadslid was een onstuimige tijd. De politieke 
stijl in Edam-Volendam was destijds hard en weinig gepolijst. Men spaarde elkaar niet en als het zo uitkwam 
schroomde men niet om op de man te spelen. Toch ging je vol enthousiasme verder in 2002. Vanaf dat 
moment heb ik je ook persoonlijk leren kennen. Daarover later meer. Ondanks je enorme maatschappelijke 
betrokkenheid gaf je in 2003 te kennen om voor jouw moverende redenen te stoppen als raadslid.  
In de Stadskrant van juli 2003 stond daarover het volgende bericht: 
Gina Sombroek stopt raadswerk. Met pijn in het hart heeft de gemeenteraad alweer (na Piet Nordmann) 
afscheid genomen van een raadslid. Gina Sombroek, de enige vrouw binnen de CDA-geledingen, stopt na 9 
jaar raadswerk. Alle partijen waren vol lof over de kennis, de gedrevenheid en de sociale betrokkenheid van 
Sombroek.  
Een van Gina’s speerpunten was altijd anti-drugs en anti-alcoholmisbruik, voornamelijk richting de jeugd. De 
samenwerking met Moedige Moeders en de controle over afspraken met sportverenigingen het CBW en de 
Singel zijn daar voorbeelden van. Ik kan mij herinneren dat je het veelvuldig met Martijn Smit aan de stok 
had. Hij was destijds portefeuillehouder Inwonerszaken maar gaf altijd ontwijkende antwoorden op je vragen. 
Daar werd je gek van.  
Als raadslid lag jouw passie al volop bij samenleving. Sterker nog RDZ was zodanig onder de indruk dat ze 
een campagne begonnen (rond de kermisperiode) om het CDA aan en nieuw raadslid te helpen toen de 
zetel van Gina in september 2003 niet direct werd ingevuld.  
Je hebt met alle bekende namen uit lokale politiek gewerkt. Piet Nordmann, Frank IJsselmuiden, Nellie 
Veerman-Tol, Stef Baart, Kees de Bok, Nico Karhoff, Johan Koning, Jan Tol, Theo Nouwen. 
Alle Willems en Wim’en, Wim Westendorp, Willem Klapper, Willem Keizer, Wim Sier, Wim Runderkamp, 
Wim Visscher, Wim Rijkenberg en Willem van Beek maar ook Ferry Veerman, Greta Blakborn, Bob van der 
Meulen, Emile Karregat, Dorus Luijckx, Peter Veerman (Lut), en Marisa Kes. Zomaar een greep namen 
waarbij je van ieder wel en mooi verhaal weet.  
Je was vanaf 2003 even van de politieke radar waarbij je privé ook het nodige hebt doorstaan. Echter in 
2007 was er nog weer eens een crisis in de politiek van Edam-Volendam. Veel gesteggel rondom de 
geluidsnormen van de kermis leidt tot de val van het college VD80, RDZ en PVDA. Saillant detail is dat RDZ 
de kwaliteiten van Gina niet was vergeten en destijds heeft gevraagd of Gina namens RDZ als wethouder 
plaats wilde nemen in het college. Daar heeft Gina voor bedankt. Mensen die Gina goed kennen weten ook 
dat het vragen naar de bekende weg was. Het CDA is en blijft haar club en dat zal altijd zo blijven. Dus toen 
het CDA in beeld kwam voor het vormen van een coalitie was de keus snel gemaakt. In 2008 stapt Gina 
samen met Marisa Kes, Emile Karregat en Wim Runderkamp (Mepper) in het nieuw college. 
Als wethouder komt Gina echt op stoom. Op haar geliefde portefeuille Samenleving is ze helemaal in haar 
element. Gina was één van de eerste wethouders in Nederland die goed in de gaten had dat een integrale 
benadering van alle zorg- en welzijnsaspecten door de gemeente de weg voorwaarts was. Later zouden dit 
de drie sociale transities worden maar in 2008 werd hier al door wethouder Sombroek op voorgesorteerd 
met een integrale WMO-benadering wat we nu de portefeuille Samenleving noemen. Niet voor niets staat op 
de uitnodiging voor haar afscheidsreceptie morgen dat ze de verpersoonlijking was van haar portefeuille. 
Daar is geen woord van gelogen.  
Om een paar voorbeelden te noemen waar Gina bij betrokken was: 
De opening van de nieuwe Singel in 2008 (zonder lift). 
De 1e sportvisie in 2009. 
De realisatie van het Wijksteunpunt de Meerwijk in Edam. 
De huldiging van de sportkampioenen wat een jaarlijkse traditie werd. 
De eerste paal draaien samen met Marisa Kes voor de nieuwe PX in 2009. 
Nieuwe accommodaties voor de RKAV Volendam in 2009. 
Het nieuwe sporthal naast Opperdam. 
In februari 2010 de feestelijke kick-off van het CJG. Ook hier weer de integrale benadering. De kick-off was 
eerste start van de verdere samenwerking tussen alle maatschappelijke instellingen die op een of andere 
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wijze betrokken zijn bij de opvoeding en het opgroeien van kinderen tot en met 19 jaar in de gemeente 
Edam-Volendam. 
Toen waren er verkiezingen. Na wat strubbelingen in de partijen onderling kon Gina verder als wethouder 
Samenleving.  
Jeugdbeleid wordt een speerpunt van de nieuwe coalitie en je pakt dat weer voortvarend op. We halen zelfs 
landelijke media met het verstrekken van de gratis drugstest. Een heleboel heisa maar het zegt iets over je 
consistente beleid vooral m.b.t. je anti-drugs beleid wat toch een kwestie van de lange adem is. 
Maar Gina gaat stug verder met de volgende realisaties 

 De PX wordt opgeleverd. 

 Welzijn Edam en CBW worden samengevoegd.  

 Dan was er nog iets met speeltoestellen en hondendrollen. Zand erover, maar de gemeente Edam- 
Volendam heeft door de gehele gemeente prachtige speelveldjes.  

 Nieuw kunstgrasveld voor EVC en een nieuwe 400 meter atletiekbaan voor AV Edam. 

 De nieuwe Sint Nicolaashof wordt gerealiseerd.  

 De zorgvuldige aanpak van de algemene begraafplaatsen in Edam. 

 Diverse evaluaties voor wat betreft gezondheid, alcoholontmoediging en drugsbestrijding worden  
met unanieme instemming ontvangen. 

 De transitie in het Sociale Domein worden zeer voortvarend opgepakt en tot op de dag van vandaag  
ben je daar zeer bij betrokken. 

 Nieuwbouw Don Bosco College  

 Tussendoor komt er een klein breukje met Lijst Kras en eventjes een gemeentelijke fusie  
tussendoor. Maar dat mag de pret niet drukken voor Gina.  

 Onlangs de goedkeuring van de nieuwe Seinpaal.  

 Het hele proces rondom de liquidatie van Baanstede en de oprichting van de nieuwe stichting Werk  
+  voor de oud SW’ers is een complex vraagstuk waar ik de afgelopen weken (vanwege mijn 
inwerkstage) nauw bij betrokken ben geweest en heb gezien met welke drive en passie jij daarmee 
aan het werk gaat.  

 
Gina zomaar een greep uit jouw politieke oeuvre. Dit zijn wat highlights. Eén ding staat vast jij bent en was 
‘Samenleving’ een mooier uithangbord kan de gemeente zich niet wensen. Daar ligt nog een hele uitdaging 
voor je opvolger. Gina het CDA is je zeer erkentelijk en dankbaar voor de wijze waarop jij invulling hebt 
gegeven aan het wethouderschap voor deze prachtige gemeente Edam-Volendam. Mede door jouw inzet is 
onze gemeente mooie voorzieningen en diensten rijker. Bij sommige dingen staan we niet eens stil en 
vinden we het vanzelfsprekend dat het er is. Maar de weg om ze te realiseren heeft heel wat bloed, zweet en 
tranen gekost. 
Ik heb je de afgelopen dagen van dichtbij meegemaakt en gezien hoe hard jij werkt. Elk detail, elke financiële 
tabel moet kloppen en owee als ergens een spelfout staat. Dat maakt ook dat jouw raadsvoorstellen altijd 
goed werden ontvangen. Je neemt nu even een langere vakantie. Maar één ding staat vast het bedrijf, 
organisatie of waar je ook aan de slag gaat krijgt een klasbak binnen.  
Gina namens het CDA hebben we nog een presentje dat door ons bestuur aan jou zal worden uitgereikt.  
Veel succes en het ga je goed en je staat bovenaan in mijn telefoonlijst voor de komende tijd.  
De heer N.M. van Straalen spreekt als volgt: 
GroenLinks wil u complimenteren met uw werk voor de gemeente als wethouder, gedurende 9 jaar. Het 
sociaal domein, zoals we dit zijn gaan noemen, was al die tijd uw portefeuille. 
Het was een portefeuille waar in de raad gemiddeld genomen weinig onenigheid over was. Had u het 
makkelijk? Dat ook weer niet. 
Ik wil niet verbloemen dat onze relatie (wethouder Sombroek - fractie GroenLinks) moeilijke tijden kende, als 
ik het zacht uitdruk. Maar diezelfde relatie heeft zich wonderwel hersteld: vanuit een situatie van harde 
politieke tegenstelling heeft hij zich ontwikkeld tot een relatie gekenmerkt door steun, zelfs bewondering. Hoe 
kan dat? Een kleine analyse. 
Toen ik pas kennismaakte met de gemeenteraad zag ik u worstelen met speeltoestellen en vooral wat voor 
ondergrond daar onder moest. Dat was volgens mij geen gemakkelijke periode, want uw beleid lag onder 
vuur en uiteindelijk heeft u een voorstel aan de raad gedaan om meer geld uit te geven aan valdempende 
materialen. 
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In 2013 bereikte onze relatie een echt dieptepunt, niet zozeer vanwege uw beleid als wethouder, maar 
vanwege het verschil van inzicht tussen het college en de (toenmalige) meerderheid van de gemeenteraad 
over de ambtelijke huisvesting en vooral het huisvesten van ambtenaren op deze locatie hier aan de 
Schepenmakersdijk. Het was voor ons niet gemakkelijk om twee wethouders weg te sturen en het was voor 
u ook ongetwijfeld niet gemakkelijk om weggestuurd te worden. Na de verkiezingen van 2014 veranderde 
alles weer en u keerde terug. Die crisissituatie markeerde een periode van diepe politieke tegenstellingen in 
de gemeenteraad, echte fundamentele verschillen van inzicht die we niet konden overbruggen. 
Maar interessant is ook weer dat de lucht weer opklaarde na de fusieverkiezingen van november 2015. In 
het begin hebben we nog wel gediscussieerd over wat we precies aan moesten met de sociale 
werkvoorziening: welk scenario we moesten kiezen. Ik kan me voorstellen dat het voor u zelf ook niet altijd 
even gemakkelijk was, want de ontwikkelingen volgende elkaar snel op. Maar uiteindelijk zijn we uitgekomen 
op een scenario waar ook fractie GroenLinks zich voor 100% achter kon stellen. Wij hebben uw beleid in de 
transitie sociaal domein van harte gesteund. We zijn er nog niet klaar mee, uw opvolger of opvolgster (hij of 
zij is nog niet gekozen) krijgt er nog een zware kluif aan. 
 
Dus om het samen te vatten de relatie wethouder Sombroek – fractie GroenLinks heeft zware tijden gekend 
maar is nu op een feestelijk hoogtepunt gekomen. Ik wil niet de indruk wekken dat u afscheid met opzet zo 
gepland heeft dat u met GroenLinks op goede voet stond; dat is teveel eer voor ons. 
Maar wel wil ik u een cadeautje aanbieden dat u nog lange tijd kunt koesteren als aandenken aan 
GroenLinks. Wat geef je een Volendammer? (Edammer: kaas: Schiedammer: jonge jenever): vis. 
Een heel bijzondere vis (bijzondere biologische soort): een knuffelvis gemaakt in de sociale firma van Odion 
gehuisvest in de Volendammer Visafslag, geopend op 17 mei dit jaar. Het is een van uw mooie prestaties. 
De vis symboliseert dat er onderwerpen zijn waarbij een CDA-wethouder het van harte eens kan zijn met 
een raadsfractie van GroenLinks. 
Mevrouw A.C.M. Bootsman spreekt als volgt: 
Vandaag neemt wederom een bijzondere vrouw afscheid van ons als wethouder, van de raad, van haar 
ambtenaren en van alle werkzaamheden die ze de afgelopen jaren heeft gedaan voor onze gemeenschap. 
Ook het college is vanaf vandaag een dame armer geworden. Burgemeester Lieke Sievers is momenteel 
nog de enige dame, alhoewel zij staat aan het hoofd te midden van een overwegend mannelijk college. Het 
is dan ook goed voor de verhoudingen in de Raad dat Mariska Bond zo meteen beëdigd wordt als vrouwelijk 
burgerraadslid.  
Gina Sombroek, jij begon in 1994 als raadslid tot 2003 en vanaf 2008 9 jaar lang wethouder. Voorvrouw van 
het CDA Edam-Volendam en in de functie als wethouder actief binnen diverse besturen aanverwant aan 
jouw portefeuille. Gina, wij kennen je als een warme persoonlijkheid en ook een gezellige vrouw waarmee ik 
persoonlijk als raadslid 7 jaar constructief heb mogen samenwerken. En dat zullen wij gaan missen.  
Ik ga niet verder terug in de tijd dan dat ik je heb meegemaakt sinds 2010. We begonnen in die periode met 
o.a. het speeltuinenbeleid op te zetten en trokken samen op als coalitiepartners. Je kreeg een heleboel 
‘zand’ over je heen en het had zeker nog wat voeten uiteindelijk in ‘kunstgras’aarde. Je was fel, wist waar je 
voor stond, verdedigde het plan, stelde bij waar nodig samen in goed overleg en zette door totdat de Raad 
het speeltuinenbeleid uiteindelijk omarmde. Een zucht van opluchting klonk in de raadszaal en de 
herinrichting en centralisatie van de speeltuinen kon beginnen. 
In de volksmond wordt de Gina’s portefeuille nog wel eens de ‘softe sector’ genoemd, maar ook jij weet als 
geen ander wat deze materie daadwerkelijk inhoud en met die wetenschap piep je wel anders. Veel 
zogenaamde softe onderwerpen zijn de afgelopen 9 jaar de revue gepasseerd en dat deze onderwerpen 
lang niet altijd gemakkelijk waren konden wij als raadsleden nog wel eens aflezen aan je gezicht. Er was 
zeker niet altijd begrip, maar uiteindelijk na verdediging over het hoe en waarom wist je bijna altijd de 
meerderheid van de Raad voor je te winnen. Als klankbord had je eind 2015 altijd nog Marisa als collega 
wethouder, die er net weer iets anders tegenaan keek en zo’n nuchtere blik had je wel eens even nodig om 
verder te komen. Zo ook in de periode toen jullie opzij werden gezet als wethouders begin 2014. Jullie 
kwamen op het idee je tijd tot de volgende verkiezingen nuttig te besteden door bijna dagelijks een praatje 
met de kwetsbare ouderen in het verzorgingstehuis de Gouwzee te maken of daar op ander terrein de 
verzorging als vrijwilligers bij te staan. Dat dwingt respect af, want gemakkelijk was die korte, maar heftige 
periode niet. De samenwerking tussen jou Gina met Marisa staat mij nog helder voor de geest. Veel hebben 
jullie samen weten te bereiken voor onze gemeenschap gedurende jullie periode als collega wethouders. 
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Gina, jouw portefeuille was divers; de sport, onze senioren en kwetsbare burgers, onderwijs, jeugd, alcohol 
& drugspreventie (je wist zelfs achter de voordeur te komen bij onze inwoners met de drugtesten op de 
deurmat voor de kermisgaande jeugd). Daarna de 3 transities opgelegd vanuit het Rijk naar de gemeenten 
heb jij begeleid en een warm hart toegedragen voor zover dat in jouw bereik lag. Veel onzekerheden 
kwamen op je pad, maar er zijn ook  belangrijke stappen gezet. Dat kun je niet wanneer je je werk niet met 
hart en ziel doet. En dat is nou precies waar het wethouderschap om draait. Je kunnen inzetten met ziel en 
zaligheid om datgene te bereiken voor de gemeenschap waar je van tevoren al van weet dat je hier maar 
zelden een aai voor over je bol krijgt. Daarom komt jou vandaag alle eer toe, want voor jou was het 
wethouderschap een serieuze taak met veel verantwoordelijkheid en zeker geen 09.00 tot 17.00 mentaliteit. 
Je mag je werk gaan overdragen aan Vincent, hij is er klaar voor. Hij mag zich gaan bewijzen. 
Gina Sombroek, Volendam|80 bedankt je voor de fijne samenwerking, de interessante gesprekken, goede 
discussies, ook na de raadsvergaderingen en jouw inzet voor de gemeente Edam-Volendam. Wij wensen jou 
veel succes met wat je ook gaat doen in de toekomst en datzelfde geldt uiteraard ook voor Vincent. “Durf uit 
je comfort zone te stappen”’  is wat je mij hebt geleerd. Jouw afscheid vandaag valt ook onder die noemer en 
wij weten zeker dat het hoe dan ook goed zal komen. 
De heer P.M. Bliek spreekt als volgt: 
Vandaag nemen we afscheid van een icoon in de plaatselijke politiek. Negen jaar raadslid en nu negen jaar 
wethouder. Gina Sombroek is in die jaren langzaam maar zeker uitgegroeid tot stevig boegbeeld van het 
sociale domein in onze gemeente.  
Nu slaat de wethouder een nieuw pad in haar leven in. In dat leven is de afgelopen jaren veel gebeurd en 
het is mooi te zien hoe de wethouder daarin als echte powervrouw haar weg kiest en nieuwe wegen inslaat. 
De PvdA wenst haar daarin veel geluk. 
In de afgelopen jaren heeft wethouder Sombroek zich maximaal ingespannen om de decentralisaties van de 
zorg in onze gemeente goed vorm te geven. De PvdA is onder de indruk van de inzet, passie en 
betrokkenheid van deze wethouder bij deze onderwerpen. Ook in de regio was wethouder Sombroek een 
powervrouw. De ontvlechting van de Baanstede was een Gordiaanse knoop waar de wethouder een zeer 
belangrijke bijdrage aan heeft geleverd om die te ontwarren. Ook vanuit PvdA collega’s uit de regio hoorde 
hij hoe sterk de wethouder heeft opgetreden in de regio in dit dossier. 
Het moet gezegd dat de huidige PvdA fractie in de afgelopen anderhalf jaar best wat kritische noten gekraakt 
heeft met deze wethouder en dat zal zij vast niet altijd leuk gevonden hebben. Vanaf deze plek wil spreker 
haar ook namens de burgerraadsleden van de PvdA danken voor deze debatten, voor haar inzet en 
betrokkenheid. Ook al botste het soms op de inhoud, we zijn altijd overtuigd geweest van de goede 
bedoelingen en inzet van de wethouder. Het is van groot belang dat nu te zeggen omdat in het heetst van de 
politieke strijd wel eens een andere indruk kan ontstaan.  
Die betrokkenheid van deze wethouder blijkt niet alleen door haar passie en inzet voor het sociale domein, 
zo weet hij bijvoorbeeld uit betrouwbare bron dat mevrouw Sombroek voorafgaand aan de fusie al op 
onderzoek en verkenning ging in de voormalig gemeente Zeevang. Ze ging zelfs zo ver in haar 
enthousiasme dat zij een beetje doorschoot en in Oudendijk uitkwam op haar skeelers. 
U hoort het goed, deze wethouder is op skeelers gesignaleerd in Oudendijk. Dat had hij niet achter de 
wethouder gezocht. Over doorzetten gesproken, van Volendam naar Oudendijk via de snelste weg, en dat is 
niet de mooiste weg, is toch maar even 16,3 km. 
Beste Gina, we hebben stevig gedebatteerd, maar we hebben de samenwerking als prima ervaren en leuk. 
Stevig op de inhoud en zacht op de persoon. In de onderlinge contacten buiten de raad was je vriendelijk en 
geïnteresseerd. Wat mij het meeste bij staat is de leuke gesprekken die we hadden bij het etentje bij de 
begrotingsbehandeling, dank daarvoor. Ik wens je ook namens Caroline en Max heel veel goeds, heel veel 
geluk toe. Wij zijn je zeer dankbaar voor wat je voor de gemeente en de inwoners hebt gedaan, dank je wel 
en het ga je goed.   
De heer E.A.M. Karregat spreekt als volgt: 
Dan spreek je van te voren wat af: de burgemeester doet een woordje en CDA fractie en de rest ook wel 
maar houdt echt kort. Geef politici de vrije hand en ze blijven praten.   Zo had ik ook 5 A4-tjes vol kunnen 
krijgen, want ik ken Gina al lang, heel lang. Hoe lang hoeft niemand te weten, maar toch heb ik mijzelf 
conform beperkt in tekst. 
Vandaag nemen we afscheid van Gina als wethouder. De aankondiging dat zij ging stoppen kwam bij onze 
fractie als donderslag bij heldere hemel. Zeker tijdens de transitie van het sociaal domein hadden wij dat niet 
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verwacht, maar dingen lopen niet altijd naar verwachting.  Wij snappen de reden en hebben daar alle begrip 
voor.   
Gina, ik heb lang met je mogen samenwerken; als raadslid, maar ook binnen het college. Ik heb je in die tijd 
ervaren als betrouwbaar, loyaal en als iemand met hart voor de zaak. Maar ook als iemand die met een 
goed stuk zakelijkheid kijkt naar maatschappelijke problemen. Die combinatie maakt dat ik het bijzonder 
prettig vond om met de politicus, maar ook de mens Gina te hebben samengewerkt. 
De VVD heeft veel waardering voor de manier waarop je het wethouderschap hebt ingevuld en dat was 
zeker niet altijd makkelijk. Wij zijn er dan ook van overtuigd dat je carrière straks een succesvol vervolg krijgt 
en wensen jou daar alle succes bij.  De VVD heeft als dank nog wat cadeaus die wij jou graag overhandigen. 
Gina bedankt. 
De heer D. Dijkshoorn spreekt als volgt: 
Vanavond ga ik geen lofzang houden, maar wil ik vooruit kijken in plaats van terug te blikken. En ik wil het 
hebben over het maken van keuzes. 
Gina wat doe je ons aan. Je gaat ons verlaten en dat doe je omdat jij een keuze hebt gemaakt. 
Jouw keuze om vanavond voor het laatst als wethouder aanwezig te zijn heeft mij ook gedwongen tot het 
maken van een keuze: ga ik naar de diploma uitreiking van mijn jongste dochter, een unieke ervaring die op 
dit moment plaats vindt. Of kies ik ervoor om bij het afscheid te zijn van jou en jou toe te spreken. 
Keuzes Gina, sommige maken we met ons verstand, zoals ik vanavond heb gedaan en sommige keuzes 
maken we met ons hart, zoals jij ongetwijfeld hebt gedaan. Je moet luisteren naar je hart zegt men, want dat 
klopt altijd. 
De jaar horoscoop voor de Leeuw, jouw sterrenbeeld, geeft aan dat er veranderingen plaats vinden. Dat je 
doet wat je moet doen en dat je het pad kiest dat voor jou voorbestemd is – en meestal is dat niet het pad 
dat je zelf zou kiezen. 
Net als Bon Jovi zingt in it’s my life moet jij ook beseft hebben: 
Het is mijn leven 
Het is nu of nooit 
Ik blijf niet voor altijd leven 
Ik wil gewoon leven terwijl ik leef 
Dit is voor de mensen die vast houden aan hun idealen 
Voor Tommy en Gina die nooit terugdeinsden 
Maar Gina, wat doe je ons aan, wij moeten het vanaf nu doen met Vincent Tuijp. Ik bedoel dat natuurlijk niet 
in de letterlijke zin. 
Hoewel Vincent voor sommigen wellicht ook een prettige verschijning is, maar hij is bij lange na geen Gina 
(Djina) Lollobrigida en haalt het al helemaal niet bij jou. 
Lieve Gina, wij verwachten je sowieso weer op de jaarlijkse Volendammer Dag tegen te komen, als je samen 
met je moeder in klederdracht rond loopt. 
De fractie van Zeevangs Belang bedankt je voor al je inzet en wenst je alle goeds toe voor de toekomst. 
De heer A.C.J. Koning spreekt als volgt: 
Daar zit ik dan, ik ben natuurlijk de meest groene van het college en heb ook de minste ervaring met Gina, 
maar iemand moet toch het woordje doen en als loco  word je daar gewoon voor aangewezen. 
Gina heeft nooit misbruik  gemaakt als collega van het “groen” zijn van mijzelf. De afgelopen anderhalf jaar 
hebben we aan onze portefeuilles gelieerde projecten gewerkt. Gebouwen voor sport, zorg en onderwerp en 
de Woonvisie in overleg met corporaties, seniorenraad en ook bij de opvang van statushouders. 
We kenden elkaar eigenlijk alleen van gezicht en we moesten aan elkaar wennen. Ik heb wethouder 
Sombroek de afgelopen anderhalf jaar leren kennen als een wethouder met een enorme dossierkennis en 
een niets aan het toeval overlatende deskundige. En ook een kundig en gedreven werker tot in de laatste 
uurtjes aan het werk op kantoor. 
Ik begrijp je beslissing om je in het bedrijfsleven te gaan bekwamen voordat je daar te oud voor bent. Wat mij 
betreft ben je nog piepjong. 
Ik maat er geen lang verhaal van want ik ken je nog te kort, maar de ervaring die wij als collega’s met jou 
hebben is een bijzonder goede. Wij danken jou voor de collegiale manier waarop met jou hebben 
samengewerkt en wij wensen jou veel succes en geluk ik jouw verdere loopbaan 
Mevrouw G.H.M. Sombroek spreekt als volgt: 
Beste leden van de Raad, van het college, dames van de griffie, pers, belangstellenden, maar vooral mijn 
aanwezige familie: fijn dat jullie er zijn.  
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Raar om hier weer te staan om afscheid te nemen. In 2003 deed ik dat ook, toen als raadslid na negen jaar, 
nu als wethouder ook na ruim negen jaar. Ik zou ongemerkt dezelfde speech kunnen houden want er is bijna 
niemand meer uit die tijd, alleen Emile. En Henk Visser van de pers. dus dat kan ik toch niet avonturen. Toen 
werd er al gezegd, we zien je vast wel weer eens terug, en dat is ook gebeurd. Vijf jaar later.. Ik ben in 2008 
tussentijds ingestapt toen in een college met VD80 en VVD. In 2010 met VD80 en PvdA en in 2014 met 
VD80 en lijst Kras en in 2016 met Lijst Kras en Zeevangs Belang. Al die tijd onder leiding van burgemeester 
Willem van Beek. En het afgelopen ruime half jaar met Lieke Sievers. Wat overigens al veel langer lijkt want 
ze was er en meteen alom aanwezig met haar tomeloze energie. Haar manier van doen vind ik erg fijn. U 
kunt zich voorstellen dat die zo verschillend samengestelde colleges ieder hun eigen dynamiek kenden. Ik 
heb in die tijd dan ook ongeveer alles meegemaakt wat je als wethouder kunt meemaken. Never a dull 
moment in Edam-Volendam zeiden mijn collega’s in de regio dan wel eens.  Maar ondanks de lastige 
periodes heb ik er altijd ontzettend veel plezier in gehad. Het wethouderschap is geen gewone baan. Je bent 
bezig om doelen te bereiken voor de gemeenschap en samen met de gemeenschap.  Dat heb ik zoveel 
mogelijk proberen te doen. Gelukkig met meestal veel draagvlak in de Raad. Want daarvoor zitten we hier 
met zijn allen. Eenieder met de drive om je in te zetten voor de maatschappij. Ieder met zijn eigen kleur maar 
uiteindelijk altijd met het algemeen belang  voor ogen. Vooral voor onze eigen burgers, bedrijven, 
instellingen en verenigingen, maar wel degelijk met open houding naar de regio.  De afgelopen jaren met de 
grote beweging van taken op het gebied van zorg en werk richting de gemeente zijn ingrijpend geweest. We 
hebben daar zoveel mogelijk maatwerk en couleur locale aan willen geven binnen het soms noodzakelijke 
grotere verband.  Ik vond het altijd erg belangrijk daar iedereen in mee te krijgen en ik heb de meestal 
unanieme steun zeer gewaardeerd. Dank daarvoor! Wat ik ook erg kan waarderen is de goede 
verstandhouding met eigenlijk wel alle raadsleden en collegeleden. Hoewel in het debat niet altijd eens met 
elkaar kon ik na afloop van de raadsvergadering toch met iedereen gezellig een wijntje drinken. Die 
persoonlijke contacten ga ik absoluut missen want het ging dan lang niet altijd over politiek. Het blijft een 
bijzondere wereld: de politieke arena. Ik heb er met erg veel plezier deel van uit gemaakt maar het is nu 
mooi geweest. Ik ben erg blij met mijn opvolger Vincent zodat ik met een gerust hart mijn portefeuilles, mijn 
kindjes, kan overdragen. Wat ik u als Raad mee wil geven is dat wij een geweldige gemeente hebben die het 
verdient om met een constructieve raad het beste resultaat te behalen. Dat is soms geven en nemen, notie 
nemen van kritische kanttekeningen maar ook weten wanneer het genoeg is en uiteindelijk samen staan 
voor de besluiten!  Ik wens u voor de toekomst veel wijsheid! Dank voor de fijne samenwerking! Dank ook 
aan de griffie voor de altijd professionele ondersteuning, de ambtenaren zal ik morgen nog bedanken, 
collega's: jullie zijn echt fijne collega's geweest  
Dank jullie wel! 
 
3. Instelling commissie tot onderzoek stemopneming tussentijdse vacature wethouder tevens voor  

onderzoek geloofsbrieven van de heer J.W. vd Lee voor de vervulling van de tussentijdse 
vacature in de raad, door de voorzitter. 

De voorzitter benoemt in de commissie van onderzoek geloofsbrieven de heer N.M. van Straalen als 

voorzitter en als leden mevrouw E.A.M. Bond en J.J. Surie. 

4.    Kandidaatstelling nieuwe wethouder in de persoon van de heer V. Tuijp, waarna de kandidaat  
 zich aan de raad zal presenteren.  
De heer L.T. Kras draagt namens de coalitie de heer V. Tuijp voor als vervanger van mevrouw Sombroek 
De heer V. Tuijp spreekt als volgt: 
Geachte aanwezigen, 
Het is voor mij een enorme eer dat ik u hier vanavond mag toespreken als beoogd wethouder namens het 
CDA op voordracht van de coalitie.   
Toen ik in 2002 werd beëdigd als raadslid in het oude stadshuis op de dam zei toenmalig wethouder Tol de 
gevleugelde woorden tegen mijn vriendin Brenda. “Zo nu ben je hem kwijt’ Nu ruim 15 jaar later ben ik 
getrouwd met Brenda en heb drie kinderen. Ik ben er dus toch nog wel eens geweest. 
Ik ben heel blij dat vanavond mijn familie aanwezig is en goede vrienden en kennissen. 
Mijn middelste zoon Thijs vroeg of het echt wel nodig was om hier te zijn. Hij wilde namelijk liever gaan 
freerunnen. 
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Mijn jongste zoon Jip van 7 vraag altijd of hij mee mag blablabla’en. Als ik hem dan probeer uit te leggen wat 
ik dan ga doen zegt hij. “Ja, het is dus net zoiets als chipjes avond met een glaasje cola’ Dus mensen die 
ziet het helemaal zitten, maak je borst maar nat.    
Vorig jaar stond ik hier uitleg te geven aan groep 8 van de Jozefschool over de lokale politiek en wat een 
gemeenteraad en college allemaal doen. Ik wees mijn plekje aan en zei waar de rest zat. De plek van de 
burgemeester was veruit favoriet en die van de bodes. Het mooie van de ochtend was dat je wordt 
gedwongen om in heel begrijpelijk taal uit te leggen waar je mee bezig bent. Dat is soms best confronterend 
Dat is zoals ik mij als wethouder ook wil opstellen. Iedereen moet in begrijpelijk taal kunnen snappen wat we 
doen en waarom. Ik heb de afgelopen weken een kijkje in de keuken mogen nemen van een wethouder. Ik 
kan u verzekeren dat het elk raadslid goed zou doen om dat een keer mee te maken.  
Dat brengt mij ook gelijk bij mijn tweede punt waar ik me de komende tijd voor wil inzetten. Net als mijn 
voorganger wil ik de gemeenteraad, organisaties, bewonerscomités, platforms zoveel mogelijk aan de 
voorkant meenemen. Zodat we een gedragen eindresultaat krijgen.  
Verder zijn er natuurlijk nog een aantal belangrijke dossiers die afgehandeld en opgepakt moeten worden.  
Als eerste de liquidatie van Baanstede afronden en de oprichting van de stichting Werk + zorgvuldig 
uitvoeren.  Als tweede wil ik samen met burgemeester Sievers kijken wat we als gemeente kunnen doen 
tegen de zitjesproblematiek die momenteel speelt in met name de kern Volendam door een integrale 
benadering van de afdeling Samenleving en de afdeling Veiligheid en handhaving. We gaan dat verder 
uitwerken.  Daarnaast zijn er natuurlijk de bouwspeelplaats, de turnhal en de historische scheepswerf die 
komende tijd de revue zullen passeren, maar dat heeft u ook in het programmaplan kunnen lezen.  
Het is waarschijnlijk de mooiste hondenbaan die er is. Maar ik heb er enorm veel zin in en de afgelopen 
weken tijdens mijn inwerkstage is die zin alleen maar toegenomen. Ik kijk uit naar de samenwerking met de 
raad, naar de samenwerking met mijn mede collegeleden en met alle hardwerkende ambtenaren. Ik zal mijn 
uiterste best voor u doen.  
 
5. Gelegenheid tot het stellen van vragen aan de kandidaat-wethouder. 
De heer D. Dijkshoorn merkt op dat een college met mannen heel anders is dan een college waar een 
vrouw in zit, die toch altijd zorgt voor de juiste touch en de juiste sfeer. Spreker vraagt aan de heer Tuijp of 
hij voldoende vrouwelijke charmes in het college kan brengen. 
De heer V. Tuijp antwoordt dat hij jarenlang toneel heeft gespeeld, de charmes van mevrouw Sombroek kan 
hij niet evenaren, maar hij zal proberen zijn eigen positieve kanten positief te laten werken op het college. 
De heer N.M. van Straalen is blij dat er sprake is van een voordracht vanuit de coalitiepartijen.  
Spreker kan het waarderen dat de heer Tuijp spreekt over het meenemen van iedereen in het beleid, dat is 
een goed uitgangspunt.  
Ook zegt de heer Tuijp dat het onmogelijk is om negen jaar kennis als wethouder in een zeer korte 
inwerkperiode tot zich te kunnen nemen. Daarmee benoemt kandidaat wethouder Tuijp een zorg die wij 
hebben. Spreker vraagt of de heer Tuijp zich in control voelt. Hierbij gaat het niet om het kennen van de 
ambtelijke organisatie maar vooral het maatschappelijk veld.  
De heer V. Tuijp antwoordt dat negen jaar wethouderkennis niet in zeer korte tijd in je hoofd zit. Hiermee 
bedoelt hij dat de historische dossierkennis nog niet op zijn netvlies zit. 
Spreker loopt  ook al een tijd als raadslid mee en kent veel dossiers. 
Vanuit zijn vorige werkgever heeft hij in het maatschappelijk middenveld met heel veel organisaties gewerkt. 
Van alle organisaties waar de gemeente mee te maken heeft kent hij dan ook de sleutelfiguren en 
ambtenaren. Er zijn natuurlijk altijd zaken waarin hij zich verder moet verdiepen.  
De heer C.T.C. Maurer denkt dat het goed is dat er een nieuw persoon komt met een frisse blik. Hij vraagt 
of er dossiers en onderwerpen zijn waarbij de heer Tuijp met een schone lei en zonder ervaring aan gaat 
beginnen. 
De heer V. Tuijp antwoordt dat dit de dossiers zijn waarbij mevrouw Sombroek een deja vu had. Het is aan 
hem om daar een andere wending aan te geven.  
Het is nuttig om als nieuwe wethouder met andere blik te kijken naar de langlopende dossiers op de afdeling 
Samenleving, misschien ziet hij de oplossing. 
De heer L.T. Kras merkt op dat de heer Tuijp tijdens zijn raadswerkzaamheden al weinig aanwezig was 
thuis en hij vraagt hoe hij rustpunten gaat creëren voor zijn gezin.  
De heer V. Tuijp antwoordt dat hij een tip van mevrouw Sombroek heeft meegekregen en dat is agressieve 
tijdsbewaking. Dat doet hij dan ook en hij heeft al ingepland wanneer hij vrij heeft. 
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6.  a. Stemming inzake benoeming wethouder. 
De voorzitter verzoekt de raadsleden op het stembriefje een naam te zetten naar keuze. 
De stembriefjes worden opgehaald door de bode. 
 
        b. Schorsing voor onderzoek door de commissie tot stemopneming en onderzoek  
     geloofsbrieven 
De voorzitter schorst de vergadering. 
 
 c. Rapport commissie onderzoek stemopneming/geloofsbrieven 
De voorzitter heropent de vergadering. 
De heer N.M. van Straalen deelt mede dat de commissie geen onregelmatigheden heeft geconstateerd in 
de geloofsbrieven van de heren Tuijp en vd Lee. 
Spreker deelt mede dat er 24 geldige stemmen zijn uitgebracht, waarvan 24 voor de heer V. Tuijp 
De voorzitter concludeert dat door de gemeenteraad akkoord gaat met de kandidaatstelling  
van de heer V. Tuijp.  
    
     d. Benoeming en beëdiging van de wethouder. 
De voorzitter leest de belofte voor. 
De belofte wordt afgelegd door de heer V. Tuijp. 
De voorzitter feliciteert de heer Tuijp met zijn met zijn nieuwe functie. 
 
7. Mededeling aanvaarding benoeming, installatie en beëdiging van de heer J.W. vd Lee tot 

raadslid. 
De voorzitter leest de belofte voor. 
De belofte wordt afgelegd door de heer J.W. vd Lee 
De voorzitter feliciteert de heer vd Lee met zijn raadslidmaatschap. 
 
8.   a. Besluit tot het verlenen van ontslag op eigen verzoek aan raadslid mevrouw A.C.M. Bootsman  
     per 19 september voor de duur van haar zwangerschapsperiode conform de wettelijke  
     bepalingen. 
De voorzitter geeft aan dat mevrouw Bootsman dit enige tijd geleden heeft medegedeeld en zij wenst haar 
veel gezondheid en geluk. 
De heer N.M. van Straalen merkt op dat mevrouw Bootsman een opvallend lid van de gemeenteraad is 
geweest en hij zegt dat de fractie GroenLinks het erg jammer vindt en de fractie gaat er vanuit dat zij weer 
terug komt in de gemeenteraad. Er wordt momenteel gewerkt aan een nieuwe Bootsman en als die baby 
opgroeit met eenzelfde flair en intelligentie heeft dat een positief effect op de gemeenschap. Graag hoort hij 
van mevrouw Bootsman of zij weer terug komt in de raad. 
Mevrouw A.C.M. Bootsman dankt de heer van Straalen voor zijn mooie woorden en voelt zich vereerd. 
Spreekster antwoordt dat zij na haar zwangerschapsperiode zeker terugkomt in de raad. 
De heer D. Dijkshoorn vindt het goed dat de wet hier in voorziet. Hij vraagt of mevrouw Bootsman ook 
wordt vervangen door een raadslid, dat staat niet in dit besluit. 
Mevrouw A.C.M. Bootsman antwoordt dat mevrouw Bond vanavond wordt benoemd tot steunfractielid, 
zodat zij vast kan meedraaien en vanaf oktober wordt mevrouw Bond plaatsvervangend raadslid. 
Dit is een formele procedure. 
 
 b. Besluit tot het verlenen van ontslag aan de heer M.J.J. Snoek als deelnemer voor de fractie 
            Volendam|80  aan het Raadsplein per 13 juli 2017.  
De raad stemt hiermee in. 
 
 c. Besluit tot benoeming van mevrouw M.T.M. Bond tot deelnemer Raadsplein voor de fractie  
     Volendam|80 per 13 juli 2017. 
De voorzitter geeft aan dat de geloofsbrieven zijn onderzocht en in orde bevonden. 
Spreekster leest de eed voor. 
De eed wordt afgelegd door mevrouw M.T.M. Bond. 

mailto:griffie@edam-volendam.nl


  
 

  11 
 
Email: griffie@edam-volendam.nl   W. vd Knoopdreef  1 
Telefoon: 0299-398372  1132 KN Volendam 
 

De voorzitter feliciteert mevrouw Bond met haar functie tot steunfractielid. 
 
d. Toekennen van de gemeentelijke eremedaille voor verdiensten aan mevrouw mr. M.A.J. Kes. 
De voorzitter zegt dat er een hele reeks besluiten zijn genomen door de raad, maar er is nog een besluit 
genomen vanavond. Het is bijzonder dat tijdens het afscheid van Gina Sombroek en de benoeming van 
Vincent Tuijp in de betogen de naam van Marisa Kes veel is genoemd.  
Dat was misschien niet toevallig want zij hebben heel nauw samengewerkt. 
Spreekster vraagt of mevrouw Kes, die als toeschouwer in de zaal zit, naar voren wil komen. 
De voorzitter spreekt als volgt: 
Marisa je had voor je start als wethouder ervaring als raadslid en was werkzaam als beleidsambtenaar RO in 
Purmerend. Je hebt in korte tijd een enorme groei doorgemaakt als wethouder en nu weer in je baan bij 
Deloitte. 
Bij jouw aantreden als wethouder vroeg je direct een fors budget om de achterstand in actualisering van 
bestemmingsplannen weg te werken, immers daar zouden gemeenten op afgestraft gaan worden. 
Voortvarend ging je van start. 
Veel energie heb je van meet af aan gestoken in de grond- en exploitatieopzet van een voor Edam-
Volendam nieuw hoofdstuk: de nieuwe wijk de Broeckgouw met een geheel nieuwe aanpak in planvorming, 
beeldkwaliteit van woningen en leefomgeving met voor de heilige koe het toverwoord “kofferparkeren” ( half 
verlaagd, zodat de auto’s minder in het zicht stonden.) Met de bus op pad naar andere gemeenten om een 
ander type woningen en wijken te gaan realiseren, het gesprek aangaan met bewonersgroepen en 
architecten en deskundigen, je wilde er iets moois maar wel betaalbaars van maken. 
De gemeente als projectontwikkelaar pur sang. Je was vasthoudend aan jouw visie hoe het er uit moest 
gaan zien, handhaafde de regels om het totale concept overeind te houden. 
Je ontpopte je breed als een doortastende wethouder die met een hoog tempo en enorme drive zaken 
gedaan wist te krijgen. Problemen en rechtszaken op jouw weg werden uitdagingen om te zoeken naar een 
oplossing.  
Jouw humor liet je daarbij niet in de steek. 
Met een in korte tijd opgedane enorme dossierkennis, gebruikmakend van jouw olifantengeheugen wist je de 
raad mee te krijgen in veel voorstellen. Overal kon je zelf altijd direct gemotiveerd antwoord op geven. 
Je kon in de raad op brede waardering rekenen. 
Jouw aanpak bleef in de regio en in het land niet onopgemerkt en werd in diverse magazines met interviews 
breed uitgemeten. Zelf bleef je daar koel en nuchter onder: je deed gewoon jouw werk met inzet en passie. 
Een wethouder die snel kon schakelen tussen verschillende niveaus. Moedig in het opkomen voor de 
belangen van de gemeente.  
Na de verkiezingen werd al snel duidelijk dat er geen coalitie tot stand zou komen met Volendam|80 en je 
ging als raadslid verder en keek ondertussen uit naar een andere baan. Die diende zich al snel aan in de 
vorm van een mooie functie bij Deloitte die jouw op het lijf geschreven was. Een baan waarin jij met jouw 
bestuurlijke ervaring en zakelijke insteek gemeenten en andere partijen kon adviseren. 
Spreekster zegt dat zij dit voorleest omdat de gemeenteraad vanavond een tweede besluit heeft genomen 
om ook aan Marisa Kes, vanwege haar verdiensten voor de gemeente een eremedaille toe te kennen voor 
haar inzet, passie en als blijk van waardering en erkenning voor alles wat zij heeft bereikt. 
De voorzitter overhandigd de eremedaille aan mevrouw mr. M.A.J. Kes. 
De bijbehorende oorkonde luidt als volgt: 
De raad van de gemeente Edam-Volendam; 
Overwegende: 
- Dat de eremedaille wordt verleend als blijk van hoge waardering en grote erkentelijkheid aan hen die zich  
  jegens de gemeente door hun arbeid of anderszins op maatschappelijk gebied jegens de gemeente of de 
  plaatselijke gemeenschap op uitzonderlijke wijze verdienstelijk hebben gemaakt; 
- Dat mevrouw Kes namens de fractie Volendam|80 raadslid is geweest in de periode van 2002 tot 2006,  
  alsmede de eerste drie maanden van 2016 na de fusie; 
- Dat zij van 18 april 2006 tot de fusie op 1 januari 2016, met een korte onderbreking van 24 januari 2014 tot         
  3 april 2014, wethouder is geweest; 
- Dat zij zich als raadslid en als wethouder met name heeft ingezet voor de portefeuilles ruimtelijke ordening  
  en volkshuisvesting en daarin altijd zeer scherp oog heeft gehouden voor de belangen van onze inwoners; 
- Dat onder leiding van mevrouw Kes op een succesvolle wijze de bestemmingsplanprocedure voor de  
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  Broeckgouw is gevoerd, waardoor met de bouw van zo’n 1100 woningen van start gegaan kon worden; 
- Dat zij zich bijna 14 jaar lang als raadslid en wethouder voor de gemeente en de lokale gemeenschap heeft  
  ingezet op een wijze die rechtvaardigt dat zij in aanmerking komt voor de eremedaille voor verdiensten van  
  de gemeente;  
 
Mevrouw M.A.J. Kes geeft aan dat zij vanavond door mevrouw Bootsman is meegelokt naar de raadszaal 
en omdat zij zolang heeft samengewerkt met mevrouw Sombroek heeft zij daar mee ingestemd. 
De eremedaille komt als een echte verrassing en zij vindt het heel erg leuk. Zij dankt de raad. 
 
9. Schorsing tot na de bespreekronde. 
 
10.   Heropening vergadering. 
De voorzitter heropent de vergadering en heet de aanwezigen van harte welkom. Spreekster geeft bericht 
van verhindering van de heer van Gijzel en mevrouw Bootsman. 
 
11.  Vragenuur. 
Hier wordt geen gebruik van gemaakt. 
 
12.  Vaststelling agenda. 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
Uit de bespreekronde is naar voren gekomen dat de volgende agendapunten als hamerstuk kunnen worden 
aangemerkt: 
16. Voorstel tot vaststellen ontwerpbegroting omgevingsdienst IJmond. 
17. Voorstel tot vaststellen ordereglement en ereburgerschap. 
De raad stemt hiermee in. 
 
13.  Ingekomen stukken en mededelingen 
Er zijn geen ingekomen stukken. 
      - Terugkoppeling Regionale zaken 
De heer E.A.M. Karregat deelt mede dat in de Regioraad van de Vervoerregio de bestuurlijke organisatie en 
werkwijze op de agenda stond. Vorige maand heeft de gemeenteraad besloten een zienswijze in te brengen  
met de voorkeur voor 50 regioraadsleden en 3 leden voor het dagelijks bestuur.  
De tijd bleek te kort voor het indienen van de zienswijzen en dat is uitgesteld tot na het zomerreces.  
De overige agendapunten zijn aangenomen. 
De voorzitter deelt mede dat een bijeenkomst van de acht gemeenten heeft plaatsgevonden  met colleges 
en de griffiers in Etersheim. Door alle gemeenten werden presentaties gehouden met een introductie op 
elkaars achtergrond en eigenheid. De heer Goedkoop van het programma Andere tijden was uitgenodigd als 
gastspreker en hij heeft gereflecteerd op het verhaal van Hollandser dan Hollands. Het was een waardevolle 
middag. De inhoud komt terug in de bijeenkomst van de regioraden in september. 
 
14.  Vaststellen verslag raadsvergadering d.d. 18 mei 2017. 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
15.  Voorstel vaststellen jaarrekening gemeente Edam-Volendam 2016. 
De heer N.M. van Straalen heeft aangekondigd een motie in te dienen over de bestemming van het 
positieve saldo.  
Spreker heeft een email ontvangen van een inwoner van de gemeente en citeert: 
“Ik had vanmiddag een gesprek met de Pius Instuif Middag (PIM) groep in de Singel, de doelgroep zijn 
mensen met psychische problemen.  Het 1e uur hebben zij een praat uurtje en er was geen geld meer voor 
begeleiding dus dit gaat zeer ongestructureerd. Elke maand gaan zij wandelen met iemand van de 
Sportkoepel. Dit project stopt in september. Nu hebben zij mij benaderd of ik dit wil overnemen anders moet 
de groep stoppen. Ik ben bereid dit te doen, als het goed is financiert de Sportkoepel het nog 1 jaar, ik doe 
het vrijwillig.  
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Het is toch te gek voor woorden dat in onze gemeente, met zoveel geld over, deze doelgroepen niet worden 
ondersteund. Of zie ik dat verkeerd.” 
De heer van N.M. van Straalen stelt vast dat dit een hartenkreet uit de burgerij. 
Het is een hele grote verantwoordelijkheid voor de raad om er voor te zorgen dat de middelen die de 
gemeente heeft dan ook te besteden aan de sociale nood in de gemeente. 
Spreker roept het college op om hier serieus naar te kijken. 
Gezien de tijd begrijpt hij dat het daadwerkelijk in stemming brengen van de motie op weerstand stuit. Het 
voorstel van de fractie Zeevangs Belang was om de motie de volgende week te bespreken en de wethouder 
heeft toegezegd hier ruimte voor te maken. 
Spreker dient de motie dan ook volgende week in en hij stemt in met het voorstel. 
De heer P.M. Bliek vraagt of dit daadwerkelijk mogelijk is omdat het voorstel vanavond wordt vastgesteld. 
De heer H. Schütt antwoordt dat de raad hiertoe kan besluiten. 
De heer W.J.M. Visscher stemt in met het voorstel en dankt de ambtenaren voor het boekwerk. 
Spreker merkt op dat onder aan de streep staat dat er een overschot is. Volendam|80  ziet dit niet als 
overschot omdat er sprake is van behoorlijk veel risico’s en achterstallig onderhoud waar dat geld voor moet 
worden gebruikt. 
De heer H. Schütt dankt de ambtenaren en vraagt de complimenten over te brengen aan de afdeling. 
Zonder hoofdelijke stemming wordt het voorstel aangenomen. 
 
16. Voorstel tot vaststellen ontwerpbegroting omgevingsdienst IJmond. 
Zonder discussie en zonder hoofdelijke stemming wordt het voorstel aangenomen. 
 
17. Voorstel tot vaststellen ordereglement en ereburgerschap. 
Zonder discussie en zonder hoofdelijke stemming wordt het voorstel aangenomen. 
 
18.  Sluiting 
Niets meer aan de orde zijnde sluit de voorzitter de vergadering om 23.45 
Gewijzigd      Vastgesteld door de raad der gemeente Edam-Volendam 
Ongewijzigd     in zijn openbare vergadering gehouden op 14 september 2017. 
 
 
 de griffier,                                                               de voorzitter, 
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